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Protokół nr RG.0002.5.2024 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 30 września 2024 r. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.4.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 28.08.2024 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

7. Przygotowanie szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego. 

8. Wnioski i propozycje Radnych i Komisji dot. budżetu gminy na 2025 rok. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

4) powierzenia Wójtowi Gminy Lyski uprawnień do ustalania wysokości opłat za korzystanie z 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 

5) zarządzenia poboru w formie inkasa podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości i opłaty 

targowej oraz powołania inkasentów 

6) złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcia do realizacji projektu pn. Termomodernizacja 

budynku Szkoły Podstawowej w Zwonowicach 

7) zmieniająca Uchwałę Nr RG.0007.612.2024 Rady gminy Lyski z dnia 26 lutego 2024 r. w 

sprawie przyznania dotacji dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Świętego Mikołaja w Pstrążnej 

8) ustalenia liczby, nazw, przedmiotu działania i ilości członków stałych Komisji Rady Gminy 

Lyski 

9) ustalenia składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski 

10) ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Gminy Lyski 

11) wyboru ławników 

10. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

11. Zakończenie obrad sesji. 
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Obrady rozpoczęto 30 września 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:36 tego samego 

dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 

 

Obecni: 

Zbigniew Bania 

Zbigniew Bugdol 

Grzegorz Dudek 

Adam Dyakowski 

Mirela Gawlik 

Paweł Hajok 

Łukasz Harazim 

Izabela Homola 

Sylwia Kluger-Kustoś 

Krzysztof Korecki 

Monika Lazar 

Małgorzata Nowak 

Wojciech Paprotny 

Anna Salich 

Sebastian Staniek 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – 

uchwał. 

 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy S. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż porządek obrad każdy Radny otrzymał z 

wyprzedzeniem i poinformował, iż są 2 auto poprawki. Pierwsza zmiana dotyczy projektu zmian 

w budżecie gminy Lyski na bieżący rok to projekt ten oznaczony jest jako numer 2 i przechodzimy 

tutaj do głosowania. 
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Głosowano w sprawie 

I zmiana porządku obrad: projekt nr 2 po zmianach w sprawie  zmian budżetu Gminy Lyski na 

2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

NIEOBECNI (0) 

Głosowano w sprawie 

II zmiana porządku obrad: projekt po zmianach w sprawie zmiany WPF Gminy Lyski na lata 

2024-2044. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz 

z przegłosowanymi zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.4.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 28.08.2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi do tego protokołu i 

zapytał czy ktoś chce zabrać głos? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty. 

 

Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Lyski – 28.08.2024 odbyła się sesja, 

29 sierpnia - spotkanie z sołtysami miało miejsce, 

30 sierpnia -  Lyski Rock Festival, 

1 września - zakończenie zawodów karpiowych  

2 września - udział w rozpoczęciu roku szkolnego. Tym razem uczestniczyłam w Lyskach, bo tam 

było powitanie nowych dyrektorów i pożegnanie starych,  

3-5 września - byłam na forum ekonomicznym, gdzie braliśmy udział w panelach samorządowych,  

6 września podpisanie umowy z firmą Fobut podpisaliśmy umowę dotyczącą OSP Zwonowice, 

OSP Zwonowice firma będzie wykonywała  
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7 września Młodzieżowy Turniej MDP miało miejsce,  

9 września podpisanie umowy z firmą Marcinek i to będzie OSP Żytna i OWR, podpisaliśmy już 

wykonywanie, wykonanie remontu. Następnie spotkanie w sprawie nieczystości płynnych to 

mieliśmy spotkanie takie tutaj robocze służby komunalne i oczyszczalnia ścieków w związku z 

zakupieniem nowego wozu, żeby omówić jak, na jakich zasadach będziemy wykonywać wywóz 

nieczystości z naszych budynków, żeby zaoszczędzić. Również wtedy miało kolejne miejsce 

spotkanie z sołtysami,  

20 września Dzień Przedszkolaka byliśmy we wszystkich przedszkolach, daliśmy naszym 

przedszkolakom kamizelki odblaskowe, żeby wieczorem wszystkie dzieciaczki były bezpieczne, 

21 września miała miejsce impreza Pożegnanie Lata,  

22 września Lysecka Piątka, 

22 września również brałem udział w uroczystościach w intencji Siostry Stefanii, która 50 lat 

obchodziła posługi kapłańskiej na misjach z Adamowic, 

25 września odbył się Zgromadzenie Ogólne Związku Subregionu Zachodniego,  

26 września spotkaliśmy się w Urzędzie Miasta w sprawie drogi Racibórz - Pszczyna z Wójtami,  

28 września brałam udział w uroczystości 70-lecia KGW Pstrążna i dzisiaj jeszcze mieliśmy 

spotkanie w sprawie PKS, żeby współpracy na przyszły rok, żeby zaoszczędzić na komunikacji, 

dziękuję bardzo. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo za wypowiedź czy ktoś z Państwa ma jakieś pytanie do Pani 

Wójt, jeśli chodzi o wypowiedź. 

Radny Z. Bania - chciałem zapytać Panią Wójt, czy Pani Wójt lub Zastępca brali udział w 

zebraniach sołeckich. W Bogucicach Państwa nie było, ale czy w innych sołectwach żeście brali 

udział w zebraniach sołeckich, bo jest to jakby okazja do tego, żeby wysłuchać głosu mieszkańców, 

dziękuję. 

Wójt Gminy Lyski - w tym na budżetowych nie braliśmy, ja brałam u siebie jako mieszkanka Żytnej 

i dlatego, że tyle co byliśmy w zeszłym miesiącu na wyborach sołtysów. I tych zebrań jest 10, więc 

we wszystkich miejscowościach poprzednich w zeszłym miesiącu byliśmy i uznaliśmy, że za rok 

pójdziemy na budżetowe. Na budżetowe byli pracownicy Gminy związani stricte, bo to były już 

zebrania dotyczące funduszy sołeckich, więc byli urzędnicy związani z referatem finansowym. A 

w przyszłym roku będziemy jeździć również na te budżetowe, ponieważ w zeszłym miesiącu 

byliśmy na spotkaniach z mieszkańcami. 

Radna S. Kluger – Kustoś - ja chciałam zapytać o czy Pani w tym miesiącu rozpoczęła 

poszukiwania instruktorów tańca? Obiecywała Pani, że rozpoczną się takie poszukiwania, nie 
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mamy żadnych informacji czy te grupy ruszą. Oprócz tego w Radiu 90 Pani powiedziała, że nie 

podobało się kilku rodzicom nazwa Ośrodek Wspierania Rodziny i pod tą egidą oni odbierali 

puchary. Jak ci rodzice teraz podchodzą do tematu, że teraz będzie ośrodek, tylko ośrodek pomocy 

społecznej będzie teraz zawiadywał tym zadaniem. 

Wójt Gminy Lyski - nie tym zadaniem będzie zawiadywała Biblioteka i Centrum Kultury. 

Radna S. Kluger- Kustoś - Centrum Kultury? 

Wójt Gminy Lyski - chcemy zmienić nazwę na Centrum Kultury i Bibliotek. A tak poszukujemy 

instruktora tańca i w Raciborzu w szkołach, i w Rydułtowach, i w Rybniku oni też dopiero wszyscy 

układają plany dlatego czekamy, bo najprawdopodobniej będzie to instruktor z jakiejś szkoły tańca, 

który będzie u nas również po prostu na umowę zlecenie pracował, nie będziemy zatrudniać na etat 

tylko na umowę zlecenia i w tej chwili czekamy, aż te plany po prostu wszyscy będą mieli 

poukładane, bo również dopiero zaczynają się plany, bo one ruszają dopiero od października te 

szkoły. I czekamy żeby... 

Radna S. Kluger – Kustoś - ale to już długo trwa nie, bo to mamy taką informację od czerwca 

generalnie szkoły się do turnieji. 

Wójt Gminy Lyski - ale myśmy mówili, że myśmy mówili od razu, że od października, żeby Pani 

też miała jasność, że budynek w OWR będzie remontowany, tam będzie sala teraz przez jakiś okres 

nieczynna, ponieważ tam będzie generalny remont tego tej sali. 

Radna S. Kluger – Kustoś - to ten instruktor, gdzie będzie trenował? 

Wójt Gminy Lyski – no właśnie na ten czas to będzie trudne osoby niepełnosprawne, 

prawdopodobnie będą w tym czasie w Suminie, żeby nie miały przerwy, no musimy ten remont 

zrobić. 

Radna S. Kluger – Kustoś - ale Pani szuka trenera to, gdzie będą trenowały te dzieci, czy nie szuka 

Pani trenera, to gdzie będą dzieci trenowały? 

Wójt Gminy Lyski - szukam trenera, może Pani troszeczkę formę zmienić, bo czuję się 

przesłuchiwana, da mi Pani odpowiedzieć, więc będziemy tego trenera szukali, ale bierzemy pod 

uwagę to, że będzie również remont budynku i nie wykluczamy tego po ustaleniach z wykonawcą 

w jakich miesiącach będzie ten remont budynku, że dopiero po wyremontowaniu tej sali ruszą 

kursy tańca. 

Radna S. Kluger – Kustoś - czyli nie w 2025. 

Wójt Gminy Lyski – w 2025 na pewno ruszą. 
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Radny A. Dyakowski - to znaczy ja bym chciał spytać odnośnie tego świetlicę środowiskowe i 

temat bibliotek, bo w Pstrążnej ma być to robione w bibliotece u nas, a tam jest tak dość mało 

miejsca bym powiedział, dość ciasno. 

Wójt Gminy Lyski - dlatego bierzemy pod uwagę, żeby te zajęcia były w szkole, ponieważ jak Pan 

Radny wie w oratorium zimą się nie pali jest zimno dlatego prawdopodobnie w zależności od tego, 

jeżeli będzie dużo więcej dzieci chętnych, będziemy rozmawiać i będą zajęcia w szkole, po 

południu, w godzinach, ale w szkole, żeby więcej dzieci mogło zobaczymy jakie będzie 

zainteresowanie. 

Radny A. Dyakowski - dobrze dziękuję, a jeszcze mam jedno takie pytanie, bo niedawno mieliśmy 

niestety jak większość południowej Polski problemy z powodzią ogólnie rzecz biorąc parę 

newralgicznych takich miejsc jest i chciałbym się spytać czy widziałem na zakręcie we Pstrążnej, 

jak się od strony Dzimierza by jechało pierwszy zakręt tam jest rów. Częściowo dzisiaj widziałem, 

że jest wykoszony, ale by się przydało go całego oczyścić w tym momencie, bo tam w środku 

nawet malutkie drzewka rosną, bo byłem tam na akcji kopoczem próbowałem to wyciągnąć wtedy 

zresztą Pan Wicewójt to widział akurat, bo też był tam na miejscu no i właśnie odnośnie tego 

miejsca się chciał spytać i jeszcze na ulicy Podleśnej tamten przepust czy będzie robiony w tym 

roku Pan Wicewójt raczej wie, o którym miejscu mówię. 

Zastępca Wójta Gminy Lyski - jeżeli chodzi o rów przy ulicy Wyzwolenia, we wtorek tydzień temu 

spotkałem się z opiekunem technicznym drogi wojewódzkiej i będzie pogłębiany ten, czyszczony 

ten rów. Teraz myślę w październiku powinno to już być zrobione. Natomiast, jeżeli chodzi o 

odwodnienie tego ulicy Podleśnej to rzeczywiście też będzie robione, będzie to przez nasze służby, 

tak przynajmniej chcemy to zrobić, żeby to nasze służby w związku z tym, że tam jest 

zabezpieczone w budżecie 6,5 tysiąca, no to chcemy, żeby to nasze służby zrobiły. 

Radny A. Dyakowski – rozumie, że to mniej więcej w najbliższym czasie będzie wykonane? 

Zastępca Wójta Gminy Lyski - no przed zimą. 

Radny Z. Bania - chciałem to w wolnych głosach, ale jak już ten temat został wywołany odnośnie 

powodzi to chciałbym jeszcze tutaj Pani Wójt zgłosić, że w Bogunicach mamy do wycinki zbiornik 

zabezpieczający powódź, który był 2 razy prawie na skraju wytrzymałości i pełnej i to jest taka 

sprawa pilna i prosiłbym, żeby to było w miarę szybko zrobione, a druga sprawa to jest nasz potok, 

który na ulicy Szkolnej leci między prywatnymi działkami i nawet dzisiaj mieszkańcy mi jeszcze 

atakowali w tej sprawie, ja już to zgłaszałem 2 razy, chciałbym to ostatni raz zgłosić, że tam by 

musiała być taka grubsza akcja zrobiona i jakieś pieniądze na to poświęcone większe, żeby to raz 

na parę lat tam wyczyścić, odmulić, żeby tamta woda swobodnie spływała i nie zalewała 

prywatnych terenów. Ja już z Panią Olą na ten temat rozmawiałem, no ale trzeba do tego tematu 

bardzo poważnie podejść, bo ta woda tam jest hamowana, a tam jest parę budynków, które też 

mogą przy okazji zostać zalane, to co myśmy zrobili i wtedy tego 15,16 tośmy to kontrolowali cały 
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czas, że się nic nie stało, do żadnej tragedii nie doszło, ale gdyby tam by jeszcze przez kilka godzin 

padało tak jak z tej soboty na niedzielę było zapowiedziane, to tam 2, 3 domy by mogły pływać 

także musiałoby to tam być wyczyszczone ten rów, udrożniony jednym słowem, bo on jest cały 

zarośnięty nie, a Pani Ola swoimi siłami nie wiem czy jest w stanie to zrobić. Także proszę o jakąś 

pilną, pilną akcję, interwencję, dziękuję. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny A. Dyakowski -  poinformował, iż Komisja Rewizyjna się spotkała 23 września 2024 r. na 

terenie naszej Oczyszczalni Ścieków w Suminie. Kontrolowane było funkcjonowanie 

Oczyszczalni Ścieków w Suminie. Protokół jest do wglądu w biurze Rady Gminy Lyski.  

Radny P. Hajok – odczytał protokół z objazdowego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Gminy Lyski z  dnia 20 września 2024 roku. Podczas objazdu 

szkół z terenu gminy Lyski Komisja zapoznała się ze stanem bazy oświatowej oraz sprawdziła 

przygotowanie do roku szkolnego 2024/2025. Protokół stanowi zał. do dokumentacji komisji. 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.7. Przygotowanie szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.8. Wnioski i propozycje Radnych i Komisji dot. budżetu gminy na 2025 rok. 

I. Homola, G. Dudek – Radni Rady Gminy Lyski – na podstawie § 2 ust. 4 UCHWAŁY NR 

LXVII/85/2010 RADY GMINY LYSKI z dnia 29 września 2010 r. w sprawie określenia trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej składamy do Wójta Gminy Lyski wnioski dotyczące 

wprowadzenia zadań do budżetu gminy na 2025 rok : 

1. Zwracamy się z prośbą o ujęcie w budżecie na 2025 rok zadania przebudowy ul. bocznej 

Stodolskiej. Informujemy, że projekt na to zadanie został wykonany ze środków 

finansowych budżetu sołeckiego Zwonowic i termin ważności uzgodnień projektowych 

mija w 2025 roku, m.in. dlatego oraz przede wszystkim na prośbę mieszkańców 

Zwonowic, którzy wielokrotnie zwracali  uwagę na uciążliwości związane ze złym stanem 

nawierzchni wnosimy j/w.  

2. W przypadku nie zrealizowania zadania w 2024 roku zwracamy się z prośbą o budowę w 

2025 roku oświetlenia drogowego na ulicy Wyzwolenia od ostatnich zabudowań w 
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kierunku Classen-Pol S.A. Informujemy, że w tym celu miały być wykorzystane 

zdemontowane lampy podczas budowy placu parkingowego przed budynkiem UG w 

Lyskach. Budowa oświetlenia w tym rejonie znacząco poprawi komfort i bezpieczeństwo 

użytkowników drogi w tym rejonie. 

3. Zwracamy się z prośbą o ujęcie remontów nawierzchni n/w odcinków dróg : 

- ulica Gaszowicka od skrzyżowania z ulicą Wyzwolenia do posesji nr 4, 

- ulica Rudzka od posesji nr 13 do skrzyżowania z ulicą Grabówki,  

- ulica Cegielniana w rejonie planowanych budów domów mieszkalnych. 

      4.   Zwracamy się z prośbą o ujęcie w budżecie na 2025 rok zadania budowy wodociągu na 

ulicy  Rudzkiej w Zwonowicach. W rejonie ulicy Rudzkiej dochodzi do awarii w dostawach wody, 

a mieszkańcy skarżą się na słabe ciśnienie wody, co może być spowodowane znacznym 

skorodowaniem głównego ciągu rur wodociągowych. 

Radna M. Gawlik - Radni Rady Gminy Lyski Mirela Gawlik Sebastian Staniek w imieniu 

mieszkańców składamy wniosek: jako zabezpieczenie środków w budżecie Gminy Lyski na rok 

2025 na utwardzenie nawierzchni dróg gminnych w sołectwie to znaczy dokończenie ulicy 

Łąkowej oraz remont i utwardzenie ulicy Krótkiej, a także dokończenie ulicy Sportowej. Naprawa 

nawierzchni na ulicy Polnej, utwardzenie bocznych ulicy Raciborskiej do numeru 133 i do 140 b 

oraz ustawienie latarni na wysokości posesji 140 b, a także dokończenie kanalizacji bytowej na 

ulicy Wiejskiej do numeru 22. Powyżej wspomniane drogi gminne są w opłakanym stanie. Po 

każdej ulewie lub roztopach drogi te nie nadają się do poruszania jak samochodami tak i pieszo, 

brak kanalizacji burzowej na tych ulicach powoduje podtopienia znajdujących się przy tych 

drogach budynków o czym byli informowani nasi poprzedni włodarze. Do obowiązków zarządcy 

dróg należy między innymi składanie drogi w dobrym stanie technicznym. W związku z 

powyższym składamy wniosek o utwardzenie dróg i zainstalowanie oświetlenia. Dziękuję. 

Radna M. Nowak – Radni Rady Gminy Lyski Małgorzata Nowak i Adam Dyakowski: w imieniu 

mieszkańców sołectwa Pstrążna wnioskujemy o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie 

gminy Lyski na rok 2025 na następujące zadania: budowa sali gimnastycznej oraz bazy sportowej 

w Zespole Szkolnym Przedszkolnym, remont ulicy Podleśnej wraz z jej odwodnieniem, remont 

ulicy Leśnej, remont ulicy Szkolnej wraz z wykonaniem parkingu przy szkole, odwodnienie ulicy 

Stawowej, dokończenia chodnika na ulicy Wyzwolenia w stronę Rzuchowa oraz Dzimierza, a także 

budowa kanalizacji deszczowej na ulicy Ks. Raska i Ks. Hojki. Wyżej wymienione zadania są 

bardzo ważne dla prawidłowego funkcjonowania naszego sołectwa, brak bazy sportowej przy 

szkole uniemożliwia odpowiednie zadbanie o sprawność fizyczną dzieci i młodzieży, co w 

dzisiejszych czasach ery komputerowej i smartfonowej jest bardzo ważne. Również wspomniane 

ulice są w bardzo złym stanie nawierzchniowym i wymagają gruntownej naprawy, dziękuję. 

Radny Z. Bania – Radny Gminy Lyski Zbigniew Bania do Wójta Gminy Lyski na sesji Rady Gminy 

Lyski w dniu 30.09.2024 roku przedstawiam wniosek o następującej treści: wnoszę o 
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zabezpieczenie środków finansowych w budżecie Gminy Lyski na rok 2025 na wykonanie 

wymiany dachu, wykonanie termomodernizacji i całkowitego remontu budynku sali Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Bogunicach przy ulicy Polnej. Budynek sali OSP Bogunice został wybudowany 

w latach sześćdziesiątych w czynie społecznym przez mieszkańców sołectwa, dach został 

wyremontowany w latach dziewięćdziesiątych i pokryty został onduliną. Obecnie konstrukcja 

dachu z lat sześćdziesiątych i pokrycie dachu onduliną jest w stanie krytycznym. Każdego roku 

pokrycie dachu po wichurach jest naprawiane. Podkreślam, że dach w tym stanie zagraża 

bezpieczeństwu okolicznym nieruchomościom oraz osobom, które podczas silnych wiatrów 

znajdują się w okolicy tego obiektu. Nadmieniam, że obiekt jest przeznaczony na lokal wyborczy 

sołectwa, odbywają się w nim wszystkie sołeckie imprezy, jest dla dyspozycji wszystkich 

organizacji działających w sołectwie Bogunice. Wiele imprez gminnych jest organizowanych w 

tym obiekcie, obiekt ten jest przystosowany dla osób niepełnosprawnych. Były w nim 

przeprowadzane akcje związane z ochroną zdrowia szczepienia COVID oraz inne akcje. 

Podkreślam, że lokal został wybudowany przez mieszkańców sołectwa w czynie społecznym, lokal 

służył przez 50 parę lat społeczności lokalnej. Jest jednym funkcjonującym obiektem dla 

organizacji mieszkańców sołectwa Bogunice. Dalsze zwlekanie z przeprowadzeniem modernizacji 

tego obiektu może doprowadzić do katastrofy budowlanej z wszystkimi konsekwencjami tego 

zdarzenia. 

Radny Z. Bania - do Wójta Gminy Lyski na sesji Rady Gminy Lyski w dniu 30.09.2024 roku 

przedstawiam wniosek o następującej treści: wnoszę o zabezpieczenie środków finansowych w 

budżecie gminy Lyski na rok 2025 na wykonanie utwardzenia nawierzchni oraz odprowadzenia 

odwodnienia ulicy boczna Raciborskiej do ulicy Zatoka, potocznie nazywanej jako ulica Sporna. 

Obecny stan nie pozwala podczas deszczów oraz roztopów na przejazd oraz poruszanie się 

pieszych po tym odcinku drogi. Przeprowadzenie napraw pozwoli na szybszy i wygodniejszy 

przejazd mieszkańcom i poruszanie się pieszych w kierunku centrum sołectwa jest to znaczący 

skrót częściowo odciąży lokalną drogę Zatoka.  

Radny Gminy Lyski Z. Bania do Wójta Gminy Lyski na sesji Rady Gminy w dniu 30.09.2024 roku 

przedstawiam wniosek o następującej treści: wnoszę o zabezpieczenie środków finansowych w 

budżecie Gminy Lyski na rok 2025 na wykonanie utwardzenia i nawierzchni na ulicy boczna 

Raciborskiej obok posesji numer 10 z dojazdem do posesji numer 8 oraz przejazd w kierunku 

Górek, obecny stan wyjazdów z posesji ulicy Raciborska 8 jest w takim stanie, że podczas 

deszczów oraz roztopów nie można dojechać do posesji. Obecny stan nie pozwala na dojazd straży 

pożarnej i karetki pogotowia. Przeprowadzenie tej inwestycji pozwoli na szybszy i wygodniejszy 

przejazd mieszkańcom w kierunku sołectwa Górki Śląskie i częściowo odciąży lokalną drogę na 

Bączkowcu. Mieszkańcy sołectwa Bogunice od lat wnioskują o wykonanie tego przedsięwzięcia 

w budżecie sołeckim zostały zaplanowane i przeznaczone środki na budowę tej drogi w wysokości 

20 000 zł w roku 2024 i 20 000 zł na rok 2025. 
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Radny Ł. Harazim – Radni Gminy Lyski Łukasz Harazim, Wojciech Paprotny do Pani Wójt Gminy 

Lyski w imieniu mieszkańców sołectwa Sumina zwracają się z prośbą o wykonanie oświetlenia 

ostrzegawczego dwóch przejść dla pieszych zlokalizowanych w naszym sołectwie. Mieszkańcy 

korzystający z tych przejść są niejednokrotnie narażeni na niebezpieczeństwo ze względu na duże 

prędkości samochodów poruszających się zarówno w kierunku Lysek jak i Rybnika. Jest to droga 

narażona na duży ruch samochód osobowych jak i ciężarowych. Jedno z przejść łączy sołectwo z 

jedynym sklepem spożywczym, gdzie wszyscy mieszkańcy robiący codzienne zakupy, zaś drugie 

przejście znajduje się przy przystanku autobusowym, z którego mieszkańcy dojeżdżają do 

Rybnika. Przejścia muszą być oświetlone w taki sposób, aby kierujący samochodami z daleka 

widzieli pieszych, którzy się po nich poruszają, dlatego wnoszę o zamontowanie latarni przy 

przejściach oraz oświetlenia ostrzegawczego typu „inteligentnego przejścia dla pieszych”. 

Inwestycja ta jest bardzo ważna dla dobra całej lokalnej społeczności dlatego też prosimy o ujęcie 

przedmiotowej prośby na liście zadań do wykonania w budżecie na rok 2025. Do wniosku 

dołączamy listę podpisów mieszkańców sołectwa Sumina.  

Radni Rady Gminy Lyski Ł.  Harazim, W. Paprotny wnioskujemy do Wójta Gminy Lyski o 

zabezpieczenie w budżecie Gminy Lyski na rok 2025 środków potrzebnych na dokończenie 

budowy nawierzchni na ulicy Wąskiej w Suminie.  

Radni Rady Gminy Lyski Łukasz Harazim, Wojciech Paprotny, Izabela Homola, Mirela Gawlik, 

Małgorzata Nowak, Anna Salich, Sebastian Staniek do Wójta Gminy Lyski wnioskujemy do Wójta 

Gminy o zabezpieczenie w budżecie Gminy Lyski na rok 2025 środków na zakup samochodu 

dostawczego dla Oczyszczalni Ścieków w Suminie. Samochód, który aktualnie jest w użytkowaniu 

oczyszczalni jest w tragicznym stanie technicznym, hak holowniczy, który jest zamontowany w 

samochodzie nie spełnia swojej roli ze względu na bardzo skorodowaną ramę samochodu. Koszty 

ubezpieczenia OC oraz AC przewyższają od kilku lat wartość samochodu. Inwestycja ta jest bardzo 

ważna dla całej gminnej społeczności, a także w wysokiej mierze poprawi bezpieczeństwo 

pracowników oczyszczalni, dlatego też prosimy o ujęcie prośby na liście zadań do wykonania w 

budżecie na 2025 rok, dziękuję. 

Radni Z. Bugdol i M. Lazar –  składamy wniosek o zabezpieczenie środków w budżecie na rok 

2025 na realizację zadania rozbudowa ul. Łukowskiej w Lyskach. Idąc w ślad za głosem 

mieszkańców wnioskujemy o poczynienie wszelkich niezbędnych prac mających na celu 

połączenie ulicy Łukowskiej w jedną całość. Obecnie od ulicy Rybnickiej (obok pizzeri tabu) 

zlokalizowany jest zarówno wjazd jak i wyjazd z drogi, która jest bardzo wąska. Taka organizacja 

ruchu stwarza duże zagrożenie dla pieszych przemieszczających się tą ulicą, zwłaszcza dla dzieci 

idących do szkoły bądź na przystanek. Warto również zaznaczyć, że w momencie jakichkolwiek 

prac związanych z remontem nawierzchni drogi bądź budową kanalizacji jej mieszkańcy pozostaną 

bez możliwości dojazdu do swoich domów. Zostanie również utrudniony dojazd służb 

ratunkowych, pogotowia bądź straży pożarnej w razie ewentualnej potrzeby. Chcemy nadmienić, 

że pod ten cel został wykupiony teren od prywatnego właściciela. Dlatego uważamy, że realizacja 
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tego zadania powinna być niezwłoczna i priorytetowa. Do wniosku dołączono również podpisy 

mieszkańców ulicy Łukowskiej.  

Radni Rady Gminy Lyski Z. Bugdol, M. Lazar - składamy wniosek o utwardzenie drogi na ulicy 

Rybnickiej od numeru 38 do 38d. Droga jest w bardzo złym stanie, co znacznie utrudnia 

mieszkańcom poruszanie się po niej. Wnioskujemy również o wykonanie w tym rejonie 

oświetlenia ulicznego. 

Radni Rady Gminy Lyski Z. Bugdol, M. Lazar - do Wójt Gminy Lyski: na podstawie paragrafu 8 

uchwały Rady Gminy Lyski nr RG.0007.25.2018 dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie statutu 

Gminy Lyski, składamy interpelację. Wnosimy o zabezpieczenie środków na 2025 rok na realizację 

zadania przebudowa budynku sportowego LKS Lyski. Budynek sportowy, który obecnie 

użytkowany jest przez zawodników prawie w całości wybudowany został w czynie społecznym. 

Na terenie gminy znajdują się budynki sportowe, które w całości były budowane ze środków 

Gminy a ich standard daleko odbiega od standardu jaki prezentuje budynek LKS Lyski. 

Radni Rady Gminy Lyski Z. Bugdol, M. Lazar do Wójt Gminy Lyski składamy wniosek o 

usytuowanie znaku D-40 „strefa zamieszkania” obowiązującego na całej długości ulicy Sportowej. 

Na tym odcinku dochodzi bardzo często do niebezpiecznych sytuacji związanych z nadmierną 

prędkością przez przemieszczające się tam samochody. Postawienie znaku przyczyniłoby się do 

poprawy bezpieczeństwa zarówno pieszych jak i kierowców korzystających z tej drogi. Droga ta 

jest drogą gminną, więc na zarządcy drogi spoczywa odpowiedzialność dbania o bezpieczeństwo 

dzieci, osób starszych i wszystkich mieszkańców, dziękuję bardzo. 

Radna S. Kluger-Kustoś – w nawiązaniu do interpelacji 4/2024 z dnia 25.06.2024 wnioskujemy 

razem z Panem Krzysztofem Korecki w imieniu własnym oraz wszystkim mieszkańców sołectwa 

Dzimierz oraz Nowa Wieś o zabezpieczenie środków w planowanym budżecie na 2025 rok na 

zadanie umożliwiające zakup agregatora prądotwórczego o mocy 20 kW dla spółki wodociągowo 

kanalizacyjnej Dzimierz - Nowa Wieś. 

Zgodnie z artykułem 3 ustawy z dnia 3 czerwca 2024 roku (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 757) o 

zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków do zadań gminy należy 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. A zatem aby nie dopuścić do sytuacji po 

19 czerwca bieżącego roku kiedy brak prądu spowodował brak wody w 2 sołectwach zasadnym 

jest wnioskowanie i zabezpieczenie mieszkańców oraz gospodarstw rolnych poprzez zakup 

agregatora dla w/w spółki. 

Radna Sylwia Kluger - Kustoś - wychodząc naprzeciw potrzebom mieszkańców sołectwa 

Dzimierz, które zostało zgłoszone na spotkaniu z Panią Wójt. Wnoszę o zaplanowanie w projekcie 

budżetu na rok 2025 prac związanych z budową chodnika przy drodze wojewódzkiej nr DW 923 

ulica Rzuchowska na działce stanowiącej własność Gminy Lyski, która umożliwi bezpieczne 

dotarcie dzieciom i dorosłym na przystanek autobusowy. Obecnie w naszym sołectwie nie ma 
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możliwości bezpiecznego dojścia do przystanku autobusowego z ulicy Wygony. Zwracam również 

uwagę, że w całym sołectwie nie ma pasów dla pieszych. Problematyczny jest również zjazd z ul. 

Rzuchowskiej na ul. Wygony gdzie jest ograniczona widoczność. Mieszkańcy wnoszą o 

zabezpieczenie środków w planie budżetu na 2025 rok na zakup oraz montaż lustra drogowego. W 

załączeniu szkic orientacyjny z wniesioną lokalizacją opisanego chodnika jak i lustra. 

Radna Sylwia Kluger-Kustoś - do Wójt Gminy Lyski za pośrednictwem Przewodniczącego Rady 

Gminy zwracam się z prośbą o zabezpieczenie środków w planowanym budżecie 2025 rok w 

kwocie 5000 zł. Zabezpieczenie środków niezbędne będzie na pokrycie kosztów wkładu własnego, 

który umożliwi uruchomienie konkursu na terenie gminy w ramach przyszłorocznej edycji 

programu „Działaj Lokalnie”. Program jest niezbędnym elementem dla rozwoju organizacji oraz 

grup nieformalnych z terenu gminy Lyski. 

Radni Gminy Lyski W. Paprotny i Ł. Harazim - Szanowna Pani Wójt zgodnie ze statutem Rady 

Gminy Lyski zwracam się za pośrednictwem Przewodniczącego Rady z wnioskiem o 

zabezpieczenie środków finansowych w budżecie gminy na 2025 rok na realizację poniższych 

zadań, które w naszej ocenie są kluczowe dla poprawy bezpieczeństwa, komfortu życia 

mieszkańców oraz wspierania działalności lokalnych organizacji społecznych.  

1. Wymiana progów zwalniających na ulicy Dworcowej (na wysokości nr 8 oraz przedszkola) w 

Suminie.  

Obecne progi zwalniające na ulicy Dworcowej wymagają wymiany, gdyż są one w fatalnym stanie 

technicznym co może wpływać na skuteczność ich działania. Wymiana progów na nowoczesne i 

odpowiednio dostosowane do natężenia ruchu będzie sprzyjać poprawie bezpieczeństwa i z 

pewnością poprawić komfort mieszkańców mieszkających w bliskiej odległości od nich. 

2. Obchody 70-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Suminie  

W związku z 2025 roku jubileuszem 70-lecia istnienia OSP Sumina uprzejmie proszę o 

uwzględnienie w budżecie środków na organizację obchodów tego ważnego wydarzenia. Jest to 

istotne dla społeczności lokalnej, która docenia wkład strażaków w zapewnienie bezpieczeństwa 

sołectwa oraz całej gminy. 

3. Obchody 75-lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Suminie  

Podobnie jak w przypadku OSP, Koło Gospodyń Wiejskich w Suminie w 2025 roku obchodzi 

swoje 70-lecie. Organizacja tego wydarzenia ma duże znaczenie dla integracji społeczności oraz 

kultywowanie lokalnych tradycji dlatego proszę o wsparcie finansowe tej inicjatywy. 

4. Remont i położenie nawierzchni asfaltowej na ulicy Polnej  

Bez wątpienia, stan ulicy Polnej to najgorsza wizytówka naszego sołectwa, ale niestety też Gminy. 

Stan techniczny nawierzchni ulicy Polnej jest nawet bardzo daleki od satysfakcjonującego. Proszę 
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o zabezpieczenie środków na jej remont oraz położenie nowej nawierzchni, co znacznie poprawi 

komfort i bezpieczeństwo mieszkańców korzystających z tej drogi. 

5. Zakup monitoringu do OSP Sumina  

Dla zwiększenia bezpieczeństwa mienia Gminy - obiektu OSP Sumina, zwracam się z prośbą o 

uwzględnienie środków na zakup systemu monitoringu. System ten pozwoli na ochronę budynku, 

wozu oraz sprzętu będącego własnością OSP oraz Gminy, co ma istotne znaczenie dla sprawności 

funkcjonowania jednostki.  

6. Remont odcinka drogi na ulicy Sportowej w Suminie  

Podczas każdych opadów istniejące już dziury zostają zmywane i kawałki asfaltu są przeniesione 

w dół. Co powoduje problemy z jazdą proszę o zabepieczenie środków w budżecie na 2025 rok na 

realizację tego zadania, aby poprawić stan nawierzchni oraz zapewnić bezpieczeństwo 

mieszkańców, będą wdzięczne za zwrócenie uwagi również na rowy melioracyjne. 

7. Podbudowa kostki brukowej przy OSP Sumina (zniszczona przez tegoroczną powódź). 

Tegoroczna powódź spowodowała znaczne podmycie kostki brukowej znajdującej się przy 

budynku. W związku z tym proszę o uwzględnienie środków na naprawę oraz podbudowę tej 

infrastruktury. 

8. Dokumentacja projektowa oraz rozpoczęcie prac związanych z podłączeniem mieszkańców 

ulicy Dworcowej do wodociągu gminnego. 

W trosce o mieszkańców rejonu Dworca w Suminie proszę o zabezpieczenie środków na 

sporządzenie dokumentacji projektowej oraz rozpoczęcie prac nad podłączeniem tych 

mieszkańców do sieci wodociągowej, ponieważ na ten moment mieszkańcy Dworca są wykluczeni 

i przez to muszą korzystać ze źródeł zewnętrznych (wodociąg PKP), ponoszą zdecydowanie 

wyższe koszty niż pozostali mieszkańcy gminy. 

Radni Gminy Lyski do Pani Wójt Gminy Lyski Z. Bugdol, M. Lazar - wnosimy o zabezpieczenie 

środków w budżecie na rok 2025 na wykonanie niezbędnych prac związanych z budową ulicy 

Przemysłowej w Lyskach, która będzie docelowym dojazdem do strefy przemysłowej. W chwili 

obecnej dojazd do strefy odbywa się przez ulicę Bogunicką, która przebiega pomiędzy domami i 

nie jest przystosowana do ciężkiego sprzętu zbyt mała szerokość drogi dojazdowej, duży hałas i 

niezabezpieczone warunki stwarzają zagrożenie dla mieszkańców. Wnosimy również o 

zabezpieczenie środków na wykonanie kanalizacji deszczowej dla tej części Lysek, ponieważ przy 

obecnej sytuacji w rejonie domów przy ulicy Sikorskiego notoryczne zalewane są domostwa m.in. 

Państwa … oraz Państwa ….. Poprzedni Wójt Pan Grzegorz Gryt czynił duże starania w 

przedmiocie rozwiązania powyższej sytuacji, dlatego w ślad za głosem mieszkańców liczymy na 

pochylenie się nad naszym wnioskiem i równie skrupulatnie podejście do sprawy. 
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Radni Rady Gminy Lyski Z. Bugdol, M. Lazar - wnoszę w imieniu mieszkańców ulicy Sikorskiego 

o zabezpieczenie środków w budżecie na rok 2025 na wykonanie dokumentacji projektowej dla 

zadania: budowa kanalizacji sanitarnej na ulicy Sikorskiego oraz ulicy Stawowej w Lyskach. 

Obecnie trwają prace związane z budową kanalizacji sanitarnej na ulicy Bogunickiej oraz ulicy 

Powstańców w Lyskach, wobec czego wskazane jest aby kontynuować pracę na tym obszarze. 

Radni Rady Gminy Lyski Z. Bugdol, M. Lazar - w imieniu mieszkańców składamy wniosek o 

zabezpieczenie środków w budżecie na rok 2025 na wykonanie drogi dojazdowej do szkółki roślin 

Borówki Amerykańskiej od ulicy Sikorskiego w Lyskach. 

Radni Rady Gminy Lyski Z. Bugdol, M. Lazar imieniu mieszkańców ulicy Sikorskiego oraz ulicy 

Bogunickiej wnioskują o uwzględnienie w budżecie na rok 2025 środków na organizację 

komunikacji autobusowej dla dzieci zamieszkującej w tej części sołectwa. Przewóz miałby się 

odbywać od przystanku znajdującego się przy ulicy Sikorskiego do szkoły i spowrotem. W tej 

części sołectwa nie ma możliwości bezpiecznego przemieszczania się z uwagi na brak chodnika, a 

odległość od szkoły jest bardzo duża. Z uwagi na fakt, iż z ulicy Kamionki zapewniony został 

dowóz dzieci liczymy, że tutaj też nie będzie to stanowiło problemu w załączniku jest lista 

wnioskujących mieszkańców z podpisami, dziękuję bardzo. 

Radny K. Korecki – Radny Gminy Lyski Krzysztof Korecki zwracam się z wnioskiem o 

zabezpieczenie w budżecie Gminy Lyski na rok 2025 środków na: 

-  dalszą rozbudowę kanalizacji sanitarnej w Nowej Wsi.  

- na organizację obchodów 75- lecia klubu sportowego LKS Czarni Nowa Wieś. W związku z 

przypadającym w roku 2025 jubileuszem istnienia klubu w imieniu zarządu oraz członków proszę 

o pomoc finansową związaną z organizowaniem obchodów. Od wielu lat klub ten jest pomijany 

przy tworzeniu i wydatkowaniu środków z budżetu gminy.  

- na budowę szatni na obiekcie sportowym LKS Czarni Nowa Wieś. Problem wielokrotnie był 

zgłaszany przez zarząd oraz zawodników. Obecne zaplecze nie zapewnia im i zawodnikom 

przyjezdnym należytych warunków, a często pojawiający się problem sanitarny umożliwiają nawet 

kąpiel po meczach czy treningach. Dodać trzeba jeszcze, że na naszym obiekcie trenuje wiele grup 

młodzieżowych.  

- na wykonanie trybun wraz z zadaszeniem na obiekcie sportowym LKS Czarni Nowa Wieś. 

Mieszkańcom jak i gościom poprawiłoby to w znacznym stopniu komfort dopingowania swojej 

drużyny. Chciałbym przypomnieć, że na nasze sołectwo nie są wydatkowane pieniądze na szkoły, 

przedszkola czy OSP. Dlatego powinniśmy czynić wszelkie starania, aby uatrakcyjnić obiekt 

sportowy znajdujący się na terenie sołectwa.  

- na zamontowanie progów zwalniających na ulicy Dobrej, w szczególności od numeru 1-4, jest to 

apel rodziców mających dzieci w wieku przedszkolnym, których posesję graniczą w bezpośrednim  
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sąsiedztwie z ulicą. Trzeba także dodać, że znajduje się tam plac zabaw, z którego również korzysta 

wiele dzieci. Ruch na tej ulicy wbrew pozorom nie jest taki mały a nie wszyscy kierowcy 

dopasowują prędkość do istniejących warunków, co nie pozwala w szczególności małym 

mieszkańcom na bezpiecznie poruszanie się na tej ulicy.  

- na zamontowanie progów zwalniających na ulicy Sportowej w bezpośrednim sąsiedztwie boiska 

sportowego LKS Czarni Nowa Wieś jak i budynku gminnego. Co poprawiło by bezpieczeństwo 

podczas odbywających się tam imprez sportowych jak i wszelkich zajęć odbywających się w tym 

budynku.  

- o zabezpieczenie środków na ustawienie lustra na skrzyżowaniu ulicy Sportowej i Stawowej co 

poprawiłoby bezpieczeństwo dla zmotoryzowanych oraz pieszych uczestników ruchu drogowego 

dziękuję. 

Radny P. Hajok - w imieniu mieszkańców sołectwa Adamowice wnioskuję do Wójta Gminy Lyski 

o zabezpieczenie w budżecie Gminy Lyski na rok 2025 środków finansowych na następujące 

zadania: 

1. budowa drogi przeciwpożarowej na terenie ZSP Adamowice,  

2. remont ulicy Kościelnej w Adamowicach,  

3. wykonanie oświetlenia na odnodze ulicy Rybnickiej przy posesjach numeru 63 do 65,  

4. remont trybuny na boisku LKS Adamowice,  

5. projekt przepustu na ul. Ligonia. 

Ad.9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały wraz z 

autopoprawkami został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i 

zapytał czy są pytania do ww. projektu uchwały. 

Radny G. Dudek – ja mam pytanie też, mianowicie z tego co sobie przypominam to po stronie 

dochodów w tym projekcie budżetu były takie 2 pozycje wynikające z funkcjonowania na terenie 

naszej gminy funduszów sołeckich, czyli jest to taka nagroda, że nasza Gmina uczestniczy w tej 

cennej bardzo inicjatywie i z racji tego otrzymaliśmy bonus od Państwa, około chyba 200 000 zł. 

Mam pytanie, a może i propozycje, a może i wniosek czy te 200 000 można by jakby dołożyć do 

tego obecnego czy przyszłorocznego, bo w obecnym już nie, przyszłorocznego funduszu 

sołeckiego, a dlaczego, a dlaczego taka moja propozycja? Szanowni Państwo to właśnie dzięki, 

między innymi sołtysom, między innymi Radą Sołecką, oczywiście także między innymi dzięki 

pracownikom Urzędu Gminy, ten fundusz sołecki funkcjonuje, ale dobrze by było, bo skoro jest tu 

bonus z racji funkcjonowania tego funduszu sołeckiego, żeby do tego funduszu sołeckiego dołożyć 

do każdej miejscowości załóżmy po 20000, bo tyle to gdzieś około wychodzi czy jest taka 

możliwość prawna i tutaj mam takie pytanie do Pani Wójt, a może do Pani Kierownik Referatu 

Finansowego, żeby rozpoznała ten temat i ewentualnie stwierdziła czy są takie możliwości? 

Kierownik Ref. Finansowego P. M. Maszkiewicz - Szanowni Państwo może ja od razu odpowiem 

możliwość prawna jest tylko ten zwrot jak widać jest dopiero w okolicach 3 kwartału, więc jakby 

nie jesteśmy w stanie przewidzieć do których zadań by się można było dołożyć i w jakiej wysokości 

będzie ten zwrot. 

Radny G. Dudek - tak rozumiem, ale to jest uważam kwestia techniczna, jeżeli ten zwrot nastąpił 

w trzecim kwartale akurat tego roku, to na pewno jest możliwość zwołania ponownych zebrań 

sołeckich, gdzie ewentualnie możnaby te pieniądze mówiąc kolokwialnie dołożyć do każdego 

funduszu sołeckiego to nie jest problem w ostatnim czasie odbyło się 10 zebrań sołeckich w ciągu 

2 tygodni. Także tak jak mówię każde sołectwo otrzymałoby, gdzieś około 20 000, być może w 

skali gminy nie jest to duża kwota, ale dla sołectw będzie to, będą to fajne pieniądze, gdzie no 
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mieszkańcy jakby będą decydowali na co te pieniądze przeznaczyć. Jest to uważam takie 

rozwijanie samorządności wśród naszej społeczności lokalnej. Uważam, że inicjatywa jest warta 

zastanowienia. No i gorąco wnioskuje i polecam innym Radnym, żeby się nad tym zastanowili 

dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Lyski - tylko ja chciałam tutaj zaznaczyć, że budżet sołecki to nie są pieniądze, na 

które my dostajemy z zewnątrz, tylko to są budżet gminy, także żebyśmy nie mylili tego, że my 

dostajemy więcej, my najpierw na fundusze sołeckie musimy z gminnych zabezpieczyć. Także to 

jest jakby po prostu taka można powiedzieć rekompensata no, że sołtys ma inicjatywę wydaje te 

pieniądze, ale gmina na te pieniądze, to nie są znikąd pieniądze. 

Radny G. Dudek - doskonale to rozumiem to jest część naszego budżetu. Tu nie wiem jaki jest 

wzór, ale między innymi zależy to od ilości mieszkańców w danym sołectwie i w ten sposób jakoś 

tam według tego wzoru oblicza się ten budżet sołecki, ale mówię to byłoby taka nagroda jeszcze, 

jakby taki bonus dodatkowy dla danego sołectwa, gdzieś około 20000 sołtysi, by decydowali wraz 

no może nie sołtysi, proponowali by mieszkańcom wykorzystanie tych dodatkowych pieniędzy. 

Uważam, że byłoby to takie fajne podziękowanie dla mieszkańców, za to czy dla sołtysów, za to 

że no chcieli uczestniczyć w tym budżecie sołeckim.  

Radny Z. Bania - ja tutaj też podzielam głos Pana Przewodniczącego, bo to sołtysi są 

odpowiedzialni za wykonanie tych budżetów. My widzimy ile faktycznie tych dziur jest w naszych 

sołectwach, a poza tym wiemy, że te budżety na 2025 będą niższe i tutaj by szło troszeczkę to, że 

w 2025 będziemy mieć mniej tych pieniędzy troszeczkę zrekompensować tym, że jakby te 

pieniążki wpadły w tym roku jeszcze zostały wykorzystane, to by było to tak jakby rekompensata 

na 2025, a w 2025 już to szybciej przewidzieć i sobie coś tam już w zanadrzu trzymać nie, jakieś 

zadanie, dziękuję. 

Radna S. Kluger – Kustoś - chciałam dopytać o zwiększenie w budżecie, które dotyczy Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, to zwiększenie spowodowane tym, że mamy 

nie wiem lepszych specjalistów w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

zwiększyła się liczba umów, zwiększyliśmy stawkę w tych umowach, chciałam dopytać ile razy ta 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych spotyka się, czy faktycznie jest tyle 

wniosków na tej Gminnej Komisji, czy że musimy po prostu takie zwiększenie zrobić czy oni są 

już wszyscy po szkoleniach czy przewidujemy kolejne szkolenia? Jaka jest kwota, którą płacimy 

za takie spotkania? 

Kierownik Ref. Finansowego P. M. Maszkiewicz - Szanowni Państwo kwota zabezpieczona na 

wynagrodzenie dla Gminy Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych po prostu tutaj nie 

mieliśmy wystarczających środków do końca roku na wypłaty tych wynagrodzeń, z tego z mojej 

wiedzy, z tego co wiem komisja spotyka się raz w miesiącu, a czy wszyscy Państwo są przeszkoleni 

to to ja nie, są tak. 
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Radna S. Kluger – Kustoś - to było zabezpieczenie na szkolenia kolejne chyba nie w tym budżecie 

nie tylko na wynagrodzenia, ale jeszcze są na szkolenia i chyba jakiś zakup materiałów, więc ile 

tych spotkań jest, że tam taką kwotę trzeba zabezpieczyć na materiały biurowe i … 

Kierownik Ref. Finansowego P. M. Maszkiewicz - wie Pani co to nie jest na szkolenie 

zabezpieczenie, jest na zakup materiałów w rozdziale 851 54 i na paragraf 4 300 na usługi. I to są 

zakupy i usługi związane z pozyskanym małpkowym. 

Radna S. Kluger – Kustoś – no, ale jakie to będą usługi jeszcze zakupione? 

Wójt Gminy Lyski - zgłosiła się teraz Pani Przewodnicząca Komisji Karina Wojaczek, przedstawiła 

program mniej więcej no tam jest dość obszerny program, czym się chce zajmować, nie wiem 

widocznie może zgłosiła do Pani Skarbnik jakie zabezpieczone są środki potrzebne, bo wiem, że 

Pani Karina podeszła bardzo ambitnie do tego, chce i w szkołach przeciwdziałaniu narkomanii coś 

tam działać i tak dość poważnie do tego podeszła co mnie też bardzo ucieszyło i zaskoczyło, więc 

myślę, że przedstawiała Pani Skarbnik to by trzeba było po prostu jak będzie sprawozdanie i będzie 

Pani Przewodnicząca na sesji to myślę, że będziemy te pytania można wszystko Pani 

Przewodniczącej zadać. 

Radna S. Kluger – Kustoś - że to będzie firma zewnętrzna, która będzie realizowała ten program 

tak? Ten zakup usług pozostałych to będzie zewnętrzna firma, to nie gminna komisja będzie 

prowadziła takie szkolenie, bo myślę, że tam nie mamy takich specjalistów, którzy mogą 

prowadzić. 

Kierownik Ref. Finansowego P. M. Maszkiewicz - ale tam nie ma paragrafu szkoleniowego. 

Radna S. Kluger – Kustoś - usługowy jest tak, czyli będzie zakup po prostu usługi, szkolenia w 

szkołach tak dla jednej szkoły, bo ta kwota jest dosyć niska, jeżeli to mają być wszystkie szkoły 

objęte tym szkoleniem. 

Kierownik Ref. Finansowego P. M. Maszkiewicz – w objaśnieniach jest napisane, że to są usługi 

na działania świetlicowe w związku z pozyskanymi środkami z małpkowego. 

Radna S. Kluger – Kustoś – no, ale gminna komisja nie prowadzi żadnych świetlic. 

Wójt Gminy Lyski – ale może przeznaczyć te środki na przykład na zadania, które będą się 

odbywać w bibliotekach i tak dalej, być może to jest po prostu jakieś materiały, bo nie wiem, bo 

Pani Skarbnik nie ma, no może to są materiały właśnie na te wszystkie zajęcia, które teraz Panie 

prowadzą. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 4) powierzenia Wójtowi Gminy Lyski uprawnień do ustalania wysokości opłat za 

korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

powierzenia Wójtowi Gminy Lyski uprawnień do ustalania wysokości opłat za korzystanie z 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, 

Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 5) zarządzenia poboru w formie inkasa podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości i 

opłaty targowej oraz powołania inkasentów 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

zarządzenia poboru w formie inkasa podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości i opłaty 

targowej oraz powołania inkasentów 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 6) złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcia do realizacji projektu pn. 

Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Zwonowicach 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie złożenia 

wniosku o dofinansowanie i przyjęcia do realizacji projektu pn. Termomodernizacja 

budynku Szkoły Podstawowej w Zwonowicach 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 



 

23 

 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 7) zmieniająca Uchwałę Nr RG.0007.612.2024 Rady gminy Lyski z dnia 26 lutego 2024 r. 

w sprawie przyznania dotacji dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Świętego Mikołaja w 

Pstrążnej 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

zmieniająca Uchwałę Nr RG.0007.612.2024 Rady Gminy Lyski z dnia 26 lutego 2024 r. w 

sprawie przyznania dotacji dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Świętego Mikołaja w 

Pstrążnej 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

  

 



 

24 

 

8) ustalenia liczby, nazw, przedmiotu działania i ilości członków stałych Komisji Rady 

Gminy Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

liczby, nazw, przedmiotu działania i ilości członków stałych Komisji Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 9) ustalenia składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy 

Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek – zaproponował: 

- Radnego Zbigniewa Bugdol – wyraził zgodę, 

- Radnego Adama Dyakowskiego – wyraził zgodę 

- Radnego Wojciecha Paprotny – wyraził zgodę, 

- Radnego Łukasza Harazim – wyraził zgodę.  

- Radnego Krzysztofa Koreckiego – wyraził zgodę. 
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Radni nie zgłosili więcej kandydatów do składu przedmiotowej komisji wobec czego 

Przewodniczący zamknął listę kandydatów.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 10) ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej Rady Gminy Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek – zaproponował: 

- Radnego Pawła Hajok – wyraził zgodę,  

- Radną Annę Salich – wyraziła zgodę, 

- Radną Sylwię Kluger – Kustoś – wyraziła zgodę,  

- Radną Małgorzatę Nowak – wyraziła zgodę, 

- Radną Monikę Lazar – wyraziła zgodę. 

Radni nie zgłosili więcej kandydatów do składu przedmiotowej komisji wobec czego 

Przewodniczący zamknął listę kandydatów.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady 

Gminy Lyski. 
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Głosowano w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 11) wyboru ławników 

Przewodnicząca Zespołu ds. opiniowania ławników odczytała opinię, która stanowi zał. do 

protokołu. 

Radca Prawny P. A. Konieczny przedstawił zasadę głosowania tajnego oraz wyjaśnił kwestie 

techniczne. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski – poinformował, iż kolejnym krokiem jest wybranie Komisji 

Skrutacyjnej czy są jakieś kandydatury do tej komisji, to będzie komisja w składzie 

trzyosobowym? 

Radna S. Kluger - Kustoś zaproponowała radnego Adama Dyakowskiego. 

Radny A. Dyakowski wyraził zgodę. 

Radny G. Dudek zaproponował Radną M. Gawlik. 

Radna M. Gawlik wyraziła zgodę.  

Radny Z. Bugdol zaproponował Radnego Pawła Hajoka. 

Radny Paweł Hajok wyraził zgodę. 
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Przewodniczący Rady gminy Lyski zapytał czy są inne kandydatury, jeżeli nie ma to zamykam 

listę kandydatów. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie trzyosobowy skład Komisji 

Skrutacyjnej (Adam Dyakowski, Mirela Gawlik i Paweł Hajok). 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Komisja Skrutacyjna udała się do osobnego pomieszczenia w celu przygotowania kart do 

głosowania, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy Lyski ogłosił przerwę. 

PRZERWA 

Komisja Skrutacyjna poprosiła, by kolejno odczytani Radni wg listy obecności podchodzili, 

odebrali kartę do głosowania i zakreśloną kartę wrzucali do urny. 

Po przeprowadzonym głosowaniu Komisja Skrutacyjna udała się do osobnego pomieszczenia w 

celu ustalenia wyników głosowania, w związku z czym Przewodniczący Rady gminy Lyski ogłosił 

przerwę. 

PRZERWA 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonych wyborów 

uzupełniających na ławników. Protokół stanowi zał. do protokołu sesji. 

Ad.10. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady gminy Lyski P. G. Dudek - Szanowni Państwo na wspólnym posiedzeniu 

komisji odczytywałem petycję dotyczącą szczepień HPV, tam właśnie na wspólnym posiedzeniu 

komisji została odczytana w całości ta petycja, ale teraz musimy sformalizować jakby dalsze 
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czynności i poddać pod głosowanie moją propozycję, aby tą petycję skierować do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji i dlatego no musimy to poddać pod głosowanie tą procedurę. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie przekazanie petycji do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Radny G. Dudek - ta petycja została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i  Petycji. Szanowni 

Państwo wpłynęła do nas raz jeszcze jedno pismo, którego pozwolę sobie odczytać temat to jest  

e-mail, temat montaż oświetlenia w Adamowicach, nadawcą jest mieszkanka Adamowic. Pismo 

zostało odczytane i stanowi zał. do dokumentacji.  

Szanowni Państwo propozycja jest taka, aby to pismo ten wniosek został skierowany do Komisji 

Gospodarki Komunalnej. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przekazanie pisma w sprawie 

oświetlenia w Adamowicach do Komisji Gospodarki Komunalnej Komunikacji, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy Lyski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, następna sprawa, którą chciałbym Państwu przekazać to 

szkolenie dla Radnych dnia 9 października tego oczywiście roku o godzinie 16:00 miałoby się czy, 

odbędzie się szkolenie dla Radnych w zakresie praw i obowiązków Radnego. Te szkolenie będzie 

przeprowadzone wraz z Radnymi z Jejkowic, no ze względów ekonomicznych koszty wtedy będą 

o wiele mniejsze i bardzo bym prosił Państwa Radnych o uczestnictwo, tym bardziej, iż większość 

z nas jest nowymi, są nowymi w cudzysłowie oczywiście Radnymi także może dowiecie się dużo 

ciekawych rzeczy, będzie okazja zapytać osobę doświadczoną o jakieś problemy, w tym także, 

jeszcze raz 9 października 2024 roku o godzinie 16:00 tutaj w tej sali, w tej sali także proszę sobie 

zarezerwować ewentualny czas, wolny czas. 

Szanowni Państwo terminy posiedzeń w przyszłym miesiącu byłby to 21 październik wspólne 

posiedzenie komisji i 24 październik sesja. Także nie byłby to ten ostatni tydzień miesiąca, ale 

przedostatni. Czy zresztą ta informacja już do Państwa wszystkich została dostarczona i wszyscy 

jakby wstępnie zaakceptowali te terminy. Druga sprawa, następna sprawa chciałbym się zapytać, 

bo otrzymałem głos od mieszkańca z Lysek, że już nastąpiły jakieś zmiany w komunikacji na linii 

numer 45, została zlikwidowana linia na trasie Lyski - Zwonowice. To znaczy autobus dojeżdża 

tylko do Zwonowic o godzinie 9:00 i o godzinie 11:00, a poprzednio właśnie o tych godzinach 

dojeżdżał do Lysek i wracał z powrotem do Rybnika także proszę mi powiedzieć czy jakieś zmiany 

zostały wprowadzone czy jest to zmiana długofalowa, czy jest to jakiś czas określony? Dziękuję. 

Sekretarz Gminy Lyski P. K. Miera - Szanowni Państwo, a więc zmiany, o których zostało tutaj 

wspomniane wiążą się z badaniem ekonomiczności tego przejazdu na tym odcinku drogi pomiędzy 

Lyskami a Zwonowicami płaciliśmy dopłatę w wysokości 13,24 zł do wozokilometra. Przy bardzo 

małym obciążeniu czy też obłożeniu pasażerami, no więc w naszej Gminie, w naszym Urzędzie 

zrobiliśmy taką analizę co moglibyśmy zrobić, aby jednocześnie obniżyć koszty. Natomiast przy 

jednoczesnym zapewnieniu tutaj dojazdu no i na ten okres przejściowy, czyli od 1 października do 

ostatniego, do końca roku, do końca grudnia PKS Racibórz zgodził się dla nas wykonywać te kursy. 

W ramach już świadczonych usług na rzecz naszej gminy, wobec czego no tutaj będziemy mieli 

troszeczkę oszczędności z tego tytułu i te zmiany właśnie nastąpiły ze względu na dość duży koszt 

tych autobusów, autobusów czy też przewozu realizowanego przez komunikację miejską. 
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Natomiast przymierzamy się i prowadzimy pracę co do tego, aby troszeczkę zmienić przebiegi 

naszych autobusów tych L, żeby właśnie objąć również Zwonowice tymi przejazdami. 

Radny Z. Bania – w  związku z otrzymanym e-mailem i zapytaniem odnośnie organizacji imprezy 

Lyski Rock Festival, chciałem przedstawić oświadczenie naszego klubu, żeby było jednoznaczne 

i żeby wszyscy mieszkańcy wiedzieli jakie jest stanowisko naszego klubu. 

Oświadczenie Klubu Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski dotyczący stanowiska odnośnie 

organizacji imprezy Lyski Rock Festival. Radni Klubu Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski stoją 

na stanowisku kontynuacji i organizowaniu w naszej gminie tej imprezy. W ocenie naszego klubu 

wypracowana formuła organizacji wyżej wymienionej imprezy przez poprzednie władze gminy 

jest właściwa i zasługuje na dalszą kontynuację. Organizacja tej imprezy jest jedyną promocją 

naszej gminy na ogólnopolską skalę w okolicy nie ma, nie jest organizowany tego typu festiwal. 

Jest to największa impreza organizowana w naszej gminie która ma swoją wypracowaną przez lata 

renomę. Ma swoich fanów co potwierdza zainteresowanie i frekwencja na tej imprezie. 

Zaprzestanie organizacji festiwali przez obecne władze w naszej ocenie będzie stanowić swoisty 

zamach na promocję naszej gminy. Pragniemy nadmienić że od dłuższego czasu dochodzą do nas 

niepokojące sygnały informujące, że radni naszego klubu są przeciwni organizacji tej imprezy 

chcemy to zdementować i kategorycznie zaprzeczamy takim informacjom. Jednocześnie 

pragniemy podziękować poprzednim władzom, w tym poprzedniemu wójtowi oraz pracownikom 

Gminy Lyski za wieloletnią organizację tego festiwalu a przez to promocję naszej gminy wieloletni 

wysiłek i wkład pracy skutkuje tak dużym zainteresowaniom tym festiwalem w związku z 

powyższym idąc głosem naszego społeczeństwa widzimy potrzebę kontynuacji organizacji 

festiwalu. A tym samym działalności na rzecz lokalnej społeczności. Nasz próg będzie wspierać 

organizację tego festiwalu poprzez promowanie naszej gminy. 

To jest jakby jeden problem. Drugim problemem jest to już doszły sygnały od wielu osób, jakby 

dystrybucja biletów przez Panią Wójt, bo dostały OSP i LKS. Jest wiele osób, które pracują na 

rzecz naszych lokalnych społeczności, udzielają się, dają swoje pieniądze, narzędzia swój czas no 

i nie dostały tych darmowych biletów i tu mam taką prośbę, żeby na przyszły rok też te osoby w 

jakiś sposób były dowartościowane. 

Wójt Gminy Lyski - to jest pytanie jak dotychczas były te dystrybuowane bilety za poprzedniego 

Pana Wójta, bo tak Pan broni… 

Radny Z. Bania - nie mam pojęcia jak do tej pory.  

Wójt Gminy Lyski - jacy społecznicy dostali czy Pan wie, jacy społecznicy dostawali ktokolwiek? 

Radny Z. Bania - nie wiem, nie wiem, nie orientuję się też. 

Wójt Gminy Lyski – bo, ja też nie. 
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Radny Z. Bania - ale w tej chwili, w tej chwili było oficjalnie powiedziane, ja nie mam nic 

przeciwko LKS, OSP, ale jej jest wiele osób które się angażują, swój czas, swoje pieniądze dla 

rozwój naszych lokalnych ojczyzn, a zostały tak potraktowane. 

Wójt Gminy Lyski - i te bilety zostały w ten sposób rozdysponowane właśnie. Właśnie dlatego 

uznałam, że organizacje, które mamy zarejestrowane, czyli jak strażacy i LKS są dla mnie 

najbardziej czytelne, każdy Prezes dostał bilety do rozdysponowania na terenie swojej jednostki, 

czy swojej organizacji, ponieważ oni wiedzą najlepiej, nie ja, tylko im dałam, ponieważ oni wiedzą 

najlepiej kto społecznie kosi, robi, działa i te osoby dostały te bilety. Dotychczas jako Radna przez 

5,5 roku nie mam pojęcia w jaki sposób były dysponowane te bilety, jeżeli ktoś wie to zachęcam, 

żeby powiedział, ja nie wiem. Ja w tym roku zrobiłam tak, że oddałam je organizacjom 

społecznym. Nie wiem skąd jest, ja tą plotkę od Państwa usłyszałam pierwszy raz, bo na sesji, na 

komisji już to powiedziałam, nie chciałam tego na sesję, ale jeżeli Państwo wracają i od Państwa 

usłyszałam pierwszy raz, że wy chcieliście zlikwidować. Te pytanie było zadane stricte dlatego, 

ponieważ Pani organizatorka prosiła mnie, żeby do końca września dać odpowiedź czy idziemy w 

to, czy dalej kontynuujemy festiwal. Ja mówię ja jestem za, ale chciałabym znać opinię również 

Rady, ponieważ jest to dość znaczny wydatek z budżetu gminy i po prostu zadałam to pytanie tylko 

po to do końca września, bo tak w prowizorium byśmy wiedzieli czy jesteście za czy przeciw. 

Zadałam to pytanie, żeby być fair wobec Radnych, że podejmujemy tą decyzję razem, że wydajemy 

te środki na promocję naszej gminy. O tej plotce, o której Państwo piszą, nie wiem od kogo jak 

usłyszałam, znaczy przeczytałam z waszego e-maila, nie znałam tej plotki i ja nigdy nie chciałam, 

nie miałam jakby z rozmowy z Panią Stępniak nigdy nie wyraziłam się również, że zawieszamy 

czy zaniechamy. Od początku mówiłam, że jeżeli Radni będą chętni to jak najbardziej będziemy 

to kontynuować. A myślę, że już bardziej czytelnie nie dało się społecznikom dać biletów, 

ponieważ dlatego właśnie, że nie wiem w każdej miejscowości kto ile i co robi, dlatego dałam te 

bilety prezesom danych organizacji, żeby oni sami zdecydowali kto ile i jaki wkład ma na rzecz 

waszych miejscowości, każdy jest po kolei, naszych. 

Radny Z. Bania - chciałem powiedzieć Pani Wójt i przypomnieć, że jeszcze są takie organizacje 

jak Rada Sołecka, która pilnuje porządku, organizuje wszystkie imprezy i nic się nie dzieje bez 

Rady Sołeckiej, a do tego jeszcze jest gro osób, które naprawdę pomagają tak jak powiedziałem to 

jest, to jest jeden, nie skończyłem, nie skończyłem jeszcze… 

Wójt Gminy Lyski - następnym razem na przykład Prezesom Klubu i damy Radom Sołeckim ok. 

Radny Z. Bania - a odnośnie tej plotki to chciałem powiedzieć, żeby było jednoznacznie, żeby to 

wybrzmiało na sesji, bo w poprzedniej Radzie były osoby, był klub, który nie do końca był 

przychylny organizacji, żeby to nie było w społeczeństwie mylone to ten klub wyraźnie swoje 

stanowisko wyraził, dziękuję. 

Jeszcze mam, jeszcze mam jeden temat w Bogunicach na ulicy Raciborskiej, to do Zastępcy Wójta 

bym prosił, bo już żeśmy rozmawiali tyle razy i jakoś to nie umie do skutku dojść, chodzi sprawę 
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odwodnienia na granicy Bogunic i Lysek, żeby tam jeszcze raz interweniować, bo przy tego typu 

opadach co były ostatnio to znowu, ten mieszkaniec miał to pole zalane, a jest to dosłownie 

godzinka roboty i jest po problemie, to jest jakby jeden. 

Z-ca Wójta Gminy Lyski – znaczy, mówimy tam o tym rowie przy lesie. 

Radny Z. Bania - na granicy tak, żeby ten temat jeszcze raz poruszyć i na zebraniu wiejskim, które 

się odbyło i była też taka jakby prośba, żeby przekazać na tej nowej ulicy Raciborskiej powiatowej 

przez to, że to jest ulica powiatowa nie chciałem tutaj zabierać głosu ani w lewo ani w prawo. Przy 

posesji numer 10 jest wyjazd tam, gdzie chcemy zrobić tą przecinkę. A teraz przy tym nowej 

nawierzchni asfalcie tam te samochody bardzo szybko jeżdżą, bardzo szybko, no i trudno tam 

wyjechać, bo tam nie ma widoczności w tym rejonie ani w tym zakręcie ani za, żeby tam jakieś 

lustro postawić, ja nie wiem czy to w ogóle jest prawnie możliwe, żeby na drodze powiatowej 

mogło być lustro, ale no staje się to niebezpieczne miejsce w Bogunicach w tej chwili, żeby tam 

zainterweniować w tej sprawie i to te 2 rzeczy, dziękuję. 

Radny S. Staniek - ja najpierw to bym chciał tylko Panu Przewodniczącemu przeczytać, bo Pan 

Przewodniczący czasem mówi, że ja tu odpowiadam bajki, rozmawialiśmy na ten temat w na 

komisjach. Katowice, 13 listopada 2023 rok członek Zarządu Województwa Śląskiego Krzysztof 

Klimosz, Pan Sebastian Staniek Radny Gminy Lyski, ja tylko kawałeczek Panie Przewodniczący 

przeczytam tego pisma, które dostałem w sprawie naszego chodnika: „Zarząd Dróg Wojewódzkich 

w Katowicach wyszacował koszt budowy chodnika wraz z odwodnieniem na kwotę 3 700 000 do 

4 milionów złotych, natomiast koszt opracowania dokumentacji projektowej dla wyżej 

wymienionego odcinka chodnika o długości 1 km 235 m na kwotę 450 000 zł.”, więc nie 

opowiadałem bajek, a teraz nie ma, nie ma Pana Radnego Powiatowego Pana Grzegorza Gryta, 

więc mam pytanie do Pana Przewodniczącego, bo naopowiadał Pan tutaj wniosków, Pan naskładał 

tyle, że moglibyśmy tutaj całą gminę obdarować tymi wszystkimi rzeczami, które trzeba zrobić, 

ale ciągle Pan wspomina o tym, że je jest wodociąg u Was taki bardzo już zużyty przez chyba 10 

lat może więcej, może się mylę, była spółka wodno, wodna Wasza zwonowicka w procesie 

upadłościowym, likwidacyjnym, jakby to tam nazwać. Ja mam pytanie, gdzie szły pieniądze, które 

które ludzie płacili za wodę, którą użytkowali, że nie było tam poczynionych żadnych inwestycji. 

Proszę mi odpowiedzieć. 

Radny G. Dudek - odpowiadam Panu, najpierw powiem odnośnie znaczy odnośnie bajek tak. 

Szanowny Panie bajek to Pan nie opowiadał, a użyłem tego określenia nie w kwestii chodnika, tu 

Pan znowu tu, ale nie ja Panu nie przeszkadzałem, cierpliwie słuchałem tak, także niech Pan teraz 

cierpliwie mnie posłucha. Jeśli chodzi o chodnik nie użyłem tego określenia. Określiłem, 

powiedziałem to w stosunku do innej Pana wypowiedzi. Także tu Pan wprowadził wszystkich w 

błąd to jest raz. Po drugie kwestia pieniędzy tak w spółce wodociągowej na co szły pieniądze, a ja 

Pana zadam pytanie na co idą pieniądze ze spółki wodociągowej Adamowice - Raszczyce. Na 

bieżące ja Panu odpowiem, ja Panu odpowiem na bieżące funkcjonowanie spółki. 



 

33 

 

Radny S. Staniek – mamy, nasza spółka za każdym razem przynosi jakiś zysk. 

Radny G. Dudek - na bieżące funkcjonowanie proszę Pana spółki, także spółka zwonowicka, jeżeli 

była w stanie likwidacji także przeznaczała pieniądze na bieżące funkcjonowanie spółki i na pewno 

na drobne naprawy i na drobne remonty. Także proszę zapytać  Likwidatora, jaki był w tym czasie, 

to nie jest pytanie proszę Pana do mnie, ja nie byłem likwidatorem tej spółki, Pan się orientuje w 

strukturze władz czy nie, nie orientuje się Pan. 

Radny S. Staniek - ale Pan… 

Radny G. Dudek - zadaje mi Pan pytanie, które nie powinno być kierowane do mnie. Jako Radny, 

bo byłem wtedy Radnym wiem, że pieniądze szły w cudzysłowiu kolokwialnie mówiąc szły na 

bieżące funkcjonowanie spółki i na drobne naprawy, na drobne remonty, dziękuję bardzo. 

Radny S. Staniek - to dziękuję za taką odpowiedź, a co do bajek to wiemy o czym myśmy mówili 

i mówiłem prawdę. Jest kilka osób, które mogłyby to potwierdzić Panie Przewodniczący.  

Radny G. Dudek - nie będę tego komentował. Szanowni Państwo czy są jeszcze jakieś pytania? 

Wiesz, bo Pan mieszkaniec, na końcu Pan chce tak odpowiadać czy chce Pan teraz. Obojętnie, 

czyli na końcu. 

Radna S. Kluger- Kustoś - interpelacja Radna Sylwia Kluger- Kustoś: 

W związku ze złym stanem drzewostanu w sołectwie Dzimierz, zwracam się z prośbą o 

sprawdzenie drzew na nieruchomości stanowiących własność gminy. W szczególności wierzb przy 

ulicy Rzukowskiej oraz stanu drzew, które w mojej ocenie zagrażają świeżo wyremontowanej 

kaplicy. 

Proszę również o usunięcie gałęzi które niebezpiecznie zwisają na boisku LKS Dzimierz, gdzie 

odbywają się regularnie treningi dzieci oraz dorosłych. 

Jednocześnie zwracam się z prośbą o wykoszenie rowu melioracyjnego, który biegnie przez całe 

sołectwo Dzimierz. Ostatnie ostre opady pokazały, że rów ten nie jest niedostatecznie 

przygotowany, aby w bezpieczny sposób odprowadzać wodę.  

Interpelacja następna w imieniu Pana Krzysztofa Koreckiego i w moim imieniu: w imieniu 

rodziców sołectwa Nowa Wieś i Dzimierz składam wniosek o przywrócenie zajęć świetlicowych 

w powyższych sołectwach Nowa Wieś i Dzimierz, są jedynymi sołectwami, na które na terenie 

gminy, które nie posiadają przedszkola, a na dzień dzisiejszy żaden z alternatywy, jeśli chodzi o 

zagospodarowanie czasu wolnego dla dzieci w godzinach popołudniowych. Powołując się na Pani 

wywiad udzielony w Radiu 90 zaznaczyła Pani, że nie będzie Pani niczego zamykać, likwidować, 

a w zamian za to powstanie instytucja prowadząca zajęcia satelitarne, co kolwiek to znaczy w Pani 

mniemaniu. Od września mają być prowadzone zajęcia świetlicowe oraz zajęcia taneczne pod 

lepszą nazwą, bo OWR źle się ludziom kojarzy, więc czekaliśmy do końca wakacji i niestety mamy 
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już koniec września, a nadal się nic nie dzieje w tej sprawie. Na zebraniu sołeckim w Nowej Wsi 

mieszkańcy dopytywali o świetlicę dla dzieci, więc jako Radni składamy do Pani zapytanie od 

kiedy zajęcia dla dzieci i młodzieży będą wznowione, jakie środki zostaną zabezpieczone na ten 

cel, jaka instytucja podejmie się tego wyzwania, jaka będzie częstotliwość zajęć. Czym Pani 

zdaniem są zajęcia satelitarne, gdzie można znaleźć interpretację i przykład prowadzonych w 

innych placówkach.  

I jeszcze mam 2 interpelacje, to jest tak jakby dalszy ciąg Państwa odpowiedzi, ponieważ złożyłam 

interpelację i prosząc o niewykorzystanie środków finansowych na każdym paragrafie z podaniem 

zadań otrzymałam od Państwa tabelę. I myślę, że nawet obecna tutaj Pani Kierownik, Pani Wójt 

nie będzie wiedziała co to jest zadanie 801101 paragraf 4360 na kwotę 6153,18 groszy albo 

jakikolwiek inny numer w tej tabeli, więc bardzo proszę składam ponownie interpelację w 

odpowiedzi na interpelację W.0003.3.2024 z dnia 12 września 2024 zwracam się z prośbą o 

przygotowanie kompletnej odpowiedzi na zadane pytanie poprzez przekazanie zestawienia 

wykonania wydatków, mniejszy niż 50% z podziałem na zadania budżetowe bo tu nie mam w ogóle 

zadań budżetowych. Niezrozumiałe jest przygotowanie zestawienia tabelarycznego zawierającego 

tylko klasyfikację budżetową bez podania numerów i nazw zadań budżetowych oraz braku opisu 

pisemnego wyjaśnienia niż tej realizacji zadania lub jej braku, jeśli wykonanie zadania planowane 

jest do końca 31 grudnia 2024 również proszę o taką informację. Dane te będą niezbędne do 

planowania budżetu na rok 2025. I otrzymałam jeszcze jedną odpowiedź oczywiście też 

niekompletną, pytałam Państwa o pozyskane dotacje i jak były te dotacje wykorzystane, nie 

otrzymałam żadnych informacji na temat dotacji, które zostały przekazane z jednostek samorządu 

terytorialnego dlatego proszę jeszcze raz w związku z odpowiedzią na interpelację W.0003.31.2024 

z dnia 12 września 2024 proszę o informację na jakie cele zostały przeznaczone dotacje otrzymane 

od innych jednostek jst, zgodnie z zapisami dokumentów regulujących zapisy przedmiotowego 

wsparcia. Dziękuję bardzo. 

Radny Z. Bugdol - ja mam takie pytanie no czy te Panie w bibliotekach mają odpowiednie 

kwalifikacje, żeby zajmować się tymi dzieciami w ramach świetlic? 

Wójt Gminy Lyski - te na tym poziomie co są teraz zajęcia tak, no na razie. A jeszcze tutaj proszę 

Pani Kierownik. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - zgodnie z ustawą o bibliotekach takie kwalifikacje jak 

pedagogiczne nie są wymagane wobec bibliotekarzy. Wysłaliśmy jeszcze dodatkowe zapytania do 

innych instancji, żeby nam odpowiedziały jak to jest w praktyce. Czekamy na odpowiedź, ale na 

ten moment wiemy, że nie są wymagane w stosunku do bibliotekarzy. A jeszcze chciałam dodać 

do wypowiedzi Pani Kustoś - Kluger, że dzisiaj w Nowej Wsi jest Bal Jesienny przeznaczony dla 

dzieci od 5 roku życia, 7 października są zajęcia sensoryczne dla 2 grup dziecięcych od pół roku 

do 3 lat i od 3 lat do 5. W kolejnych miesiącach niestety działalność tam musi zostać zawieszona z 
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uwagi na remont obiektu. W zamian za to, co drugi tydzień będą odbywały się w Dzimierzu zajęcia 

prowadzone przez Panią z biblioteki w Pstrążnej, dziękuję. 

Radna S. Kluger- Kustoś - właśnie dlatego chciałam dopytać i tam Radny dopytywał o 

wykształcenie, czy panie bibliotekarki mogą takie zajęcia prowadzić? 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - oczywiście. 

Radna S. Kluger- Kustoś - mogą tak, kiedy zostaną te zajęcia przywrócone na Dzimierz regularnie 

czyli co tydzień. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok – nie co tydzień na pewno nie będą, bo będą prowadzone 

w Pstrążnej naprzemiennie, tam jest jedna Pani. Ona musi obsłużyć bibliotekę i dodatkowo zajęcia 

z dziećmi, więc w ramach możliwości kadrowych organizujemy na ten moment takie, a nie inne 

zajęcia. 

Radna S. Kluger- Kustoś - no właśnie dlatego mieszkańcy w Nowej Wsi zwracali się z prośbą o 

przywrócenie tych zajęć, tak jak były i w Nowej Wsi, i w Dzimierzy, i w Pstrążnej, w tym samym 

wymiarze godzin, w tych samych dniach, które były. Teraz są prowadzone zajęcia co 2 tygodnie, 

raz w tygodniu no ja rozumiem, że są braki kadrowe. To należy po prostu przyjąć tak, ogłosić 

konkurs na stanowiska. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok -  ale my na ten moment dysponujemy budżetem taki jaki 

mamy dla biblioteki, nie mamy żadnego dodatkowego budżetu, robimy to w ramach możliwości 

naszych kadrowych, lokalowych. 

Radna S. Kluger- Kustoś - no to jest właśnie pytanie do Pani Wójt, jeżeli chodzi o lokalowe 

możliwości, kadrowe możliwości i budżetowe możliwości. 

Radny Z. Bugdol – tak, to co w takim razie z tymi pracownikami świetlicy skoro ich praca ma być 

przejęta przez Panie z biblioteki? 

Wójt Gminy Lyski - chcemy jeszcze, będą dodatkowe jeszcze zajęcia, no ja prosiłam o czas 

naprawdę, jeżeli się zwalnia 5 osób, my musimy to uzupełnić, proszę o czas. 

Radny K. Korecki - ja tak w nawiązaniu do tych zajęć w Nowej Wsi, po prostu teraz ostatnio 

mieliśmy właśnie zebranie sołeckie omówienie budżetu i rodzice właśnie zadali mi takie właśnie 

pytanie, żebym złożył na Pani Wójt prośbę taką, żeby po prostu, chodzi głównie o zajęcia 

popołudniowe, które odbywały się tam właśnie w świetlicy, bo rodzice, wychodzi taka sytuacja, że 

co z dzieciami, które miały jakieś zajęcia, miały zajęty czas, jakieś dodatkowe zajęcia czy 

gotowanie, szycie no różne tam po prostu były ten, że po prostu była jak była możliwość jak 

najszybszego przywrócenia tych zajęć, bo i tym dzieciom tego brakuje po prostu. I teraz no 

powiedzmy, no co one mają teraz sobie jakoś czas sobie zagospodarować. 
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Wójt Gminy Lyski - ja po prostu problem z tym, polega na tym, że my musimy to, że znaleźć osobę 

mniej więcej no jestem w trakcie rozmowy z 2 osobami, które ewentualnie właśnie mogły to 

prowadzić, mają wszelkie, to co Pan Bugdol się upomina uprawnienia i ten, ale jest jedno ale, tam 

jest w tej chwili remont i my po prostu, jeżeli ja na stałe z kimś, bo miałabym podpisać umowę, 

jest problem, bo ta sala będzie po prostu wyłączona. Po remoncie cykliczne i tak dalej będzie nam 

podpisać łatwo umowę, bo wiemy, że będziemy mieli dostęp do sali i tak dalej. Wykonawca do tej 

pory nie określił się w jakich miesiącach będzie musiał zamknąć salę wewnątrz. Tam będzie 

remontowany i dach, i elewacja, i ta cała sala będzie całkowicie i toalety, i ta cała sala też będzie 

gruntownie wyremontowana łącznie z wentylacją. Dlatego trudno jest nam powiedzieć na dzień 

dzisiejszy w jakich miesiącach ona będzie nieczynna i to nie wychodzi z jakiejś złej woli i tak dalej 

tylko naprawdę, w tej chwili jest podpisana już umowa, to co czytałam to była podpisana umowa, 

wykonawca ma na to 7 miesięcy na wykonanie tego i proszę mi uwierzyć ktokolwiek tutaj nie 

byłby na moim miejscu, również by w tej chwili nie mógł tych zajęć w Nowej Wsi prowadzić, bo 

nie ma takiej po prostu technicznej możliwości, dlatego spokojnie prowadzimy te rozmowy czy 

zatrudnimy osobę właśnie poprzez biblioteki, która będzie stricte odpowiedzialna tylko za te 

zajęcia czy na umowę zlecenie i żeby to dogadać się z kimś na stałe, ja muszę wiedzieć kiedy ten 

budynek z powrotem będzie na stałe funkcjonował. Ma wykonawca 7 miesięcy na zrobienie tego 

remontu, standard tego budynku się znacznie poprawi, bo tam jest przede wszystkim każdy kto 

tam był chociaż raz wie, że tam jest ogromny problem z wentylacją i zapachem. I trzeba po prostu 

i jest teraz będzie to wszystko remontowane, będzie zrobione i wtedy na stałe cyklicznie będziemy 

mogli rozmawiać o tym, bo będzie oddany dół z powrotem do użytku i te zajęcia będą. Teraz, to 

co robimy to jest tak, żeby po prostu nie było tak, że nic się nie dzieje, żeby cokolwiek jeszcze było 

dopóki wykonawca nie wejdzie są to właśnie w ten sposób jak Pani tutaj prowadzą tak samo 

chcemy zrobić w Dzimierzu, więc spokojnie no po prostu dajecie Państwo trochę czasu. To nie jest 

takie, proste jeżeli te Panie, które pracowały w seniorze i w świetlicy, i przepraszam, i w tak 

świetlicy wielopokoleniowej zostały i ona jest bez przerwy normalnie cyklicznie prowadzona. Tu 

musimy uzupełnić te braki, zrobimy to, a i jeszcze jest na dodatek remont budynku, więc proszę 

zrozumieć, że to nie jest takie proste, ale to będziemy robić, spokojnie. 

Radna S. Kluger- Kustoś - jeszcze chciałam zapytać o dofinansowanie tego remontu, bo jak teraz 

jesteśmy w Radzie to nie głosowaliśmy za jakimś remontem w OWR i chciałam zapytać z czego 

ściągnięte są te środki na wyremontowanie OWRu, jakie zadanie nie będzie realizowane? 

Kierownik RR P. A. Kania – będzie prawdopodobnie, jeżeli nam się uda pozyskać dofinansowanie 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska dlatego, że na 3 budynki wkład gminy to jest 

ponad 1 200 000 zł. 

Radna S. Kluger-Kustoś - no to my jeszcze nie mamy tych pieniędzy, czyli nie mówimy jeszcze o 

rozpoczęciu. 
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Kierownik RR P. A. Kania – mamy promesę, która została udzielona po przeprowadzeniu 

postępowania przetargowego, została udzielona przez BG promesa na podstawie, której 

zawarliśmy umowę. Zasady w Polskim Ładzie są jednoznaczne. Po wykonaniu części zadania 

będziemy wnioskować o płatność, natomiast samo udzielenie promesy przez BG daje nam 

możliwość zawarcia umowy z wykonawcami. 

Radny P. Hajok - ja mam takie pytanie, bo zgłaszają się do mnie mieszkańcy Adamowic z ulicy 

Szkolnej, tam pod koniec już tej Szkolnej, ponieważ tam ta melioracja tych rowów jest tam 

tragiczna. Na tej państwowej szkole tak jak z góry jeszcze nie, ale potem na końcu te posesje już 

tam są zalewane szczególnie przy takich ulewach jak ostatnio były po prostu są niedrożne 

przypływy pod dojazdami, czy dałoby radę coś tam z tym powiatem porozmawiać albo, żeby 

chociaż nasze komunalki to troszeczkę ogarnęły. 

Wójt Gminy Lyski – tak, oczywiście zgłosimy to do powiatu no dlatego my chcemy zabezpieczyć 

w ogóle a propos tych rowów, no ale tu jest akurat powiatowa w przyszłym roku, ponieważ nasze 

służby nie dysponują takim sprzętem jak takie mocne koparki i tak dalej, żebyśmy mieli na bieżąco 

swój sprzęt. Chcemy zabezpieczyć, tutaj Pani Kierownik wnioskowała o zakup takiej już naprawdę 

profesjonalnej koparki, żeby na bieżąco sukcesywnie dzień za dniem po prostu czyścić te rowy i 

ale w tym roku nie mamy tej kwoty w budżecie dlaczego no, dlatego dopiero w przyszłorocznym 

budżecie jesteśmy w stanie to zabezpieczyć, a tutaj jak najbardziej zgłosimy to do powiatu. 

Radny K. Korecki – mam jeszcze takie jedno pytanie i chodzi o sprawę, która już jest po tym 

pierwszym zebraniem sołeckim, jeżeli chodzi o tą zmianę organizacji ruchu z Dzimierzy na Nową 

Wieś czy zostały jakieś poczynione jakieś kroki, coś w tym w ogóle czy tak? 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - od razu po tym zebraniu zgłosiliśmy prośbę o zmianę 

organizacji ruchu do drogi nadrzędnej czyli do drogi wojewódzkiej o umieszczenie tam znaku stop 

zamiast znaku ustąp pierwszeństwa dlatego, że nie zaburzy to w żaden sposób ruchu, bo jest to 

zjazd na drogę powiatową, natomiast to właśnie umożliwi tam zabezpieczenie tych mieszkańców, 

że samochody nie będą wpadać na pełnym, że tak powiem gazie, tylko będą musiały się zatrzymać 

i dopiero ruszać z tego skrzyżowania. Natomiast odpowiedzi z tego co ja nie widziałem jeszcze, 

także odpowiedz nie przyszła. Ja już sobie zanotuję i jutro też będę jeszcze dzwonił tam do Zarządu 

czy jak to wygląda, dziękuję bardzo. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – w sprawie jak się Podlesie i prawie za chwilę upłynie 3 miesiąc 

od wizyty w terenie, brak protokołu, brak informacji w tej materii, nie ma nic, nie wiadomo czy 

gruz został wywieziony, czy nie czy może znowu za pół roku się okaże, że myśmy złe miejsce 

wskazali. My jako zgłaszający, to znaczy Pan Kretek, Pan były Przewodniczący i ja zgłosiliśmy 

swoją chęć jako strony postępowania do czego mieliśmy pełne prawo. Od pracownicy Urzędu 

Gminy otrzymaliśmy odpowiedź, że nie możemy być stroną. Możemy być, bo myśmy zgłaszali 

temat obowiązku i obowiązek wynika z artykułu chyba 68 konstytucji ochrony środowiska. A to 

samo jest potwierdzone w ustawie o ochronie środowiska, więc mam nadzieję, że ten temat w jakiś, 
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w jakiś sposób Pani Wójt rozwiąże. Jak również, ale tu informacja sprzed 2 tygodni, nie było 

informacji o udzielonych zniżkach i umorzeniach w podatkach za ostatnie 5 lat i za ostatni rok. 

Ostatni, który znalazłem, bo Pani główna księgowa tak, Skarbnik na ostatniej sesji powiedziała, że 

to było umieszczone. Fakt było ostatnie w sieci, które można znaleźć to jest rok 2019 z informacją 

brak umorzeń nie było. I to w zasadzie w tej materii na dzisiaj wszystko, za wyjątkiem jeszcze 

jednego tu Pani Radnej bym tak chciał zaapelować, łączenie przedszkoli ze świetlicą 

środowiskową jest nie na miejscu. Dwa w poprzedniej kadencji, poprzedni zarząd czy poprzednia 

działalność świetlicy środowiskowej była takowa, że były miejscowości czy sołectwa w tej gminie, 

gdzie przez 5 lat w ogóle świetlica czynna nie była. I no jakoś to funkcjonowało, chociaż były 

brawa i kwiaty do byłej Pani Dyrektor. I jeszcze jedno, to już koniec z raportu o stanie gminy 

wynika, że Gmina Lyski powstała w 1973 roku, więc w ubiegłym roku było 50-lecie Gminy Lyski, 

winno to być w jakiś sposób moim zdaniem uczczone, dziękuję. 

Radna S. Kluger – Kustoś - ale ja mogę odpowiedzieć, w żadnej mojej wypowiedzi nie chciałam 

łączyć przedszkoli ze świetlicami środowiskowymi. U nas świetlica świetnie funkcjonowała w 

straży pożarnej. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce - powiedziałem to co było, powiedziałem. 

Radna S. Kluger-Kustoś - ale proszę w ten sposób do mnie nie mówić, bo to jest niemiłe. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, chyba zakończymy tę dyskusję już. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.11. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 

 

Posiedzenie było nagrywane.  

 


